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Szeged jó házigazdának bizonyult. 6 arany-, 1 ezüst- és 3 bronzérem született

Éremeső a kajak-kenu fővárosában
Hat arany-, egy ezüst- és 

három bronzéremmel zárt a 
magyar csapat a 39. Mol sík 
vízi kajakos, kenus olimpiai 
kvalifikációs világbajnoksá
gon a Maty-éri olimpiai vízi 
centrumban. Emellett a szá
mítások szerint a férfi kaja
kosok nyolcból hét, a női ka
jakosok hatból hat, míg a 
férfi kenusok négyből egy, 
összesen tizennégy ötkarikás 
kvótát szereztek. Az ese
ményt Szeged városa ötven
millió forinttal támogatta.

Ismét hatalmas csatákat, 
papírforma győzelmeket, 
meglepetéseket, régi és új 
klasszisokat is láthatott a 
publikum a 39. Mol sík vízi 
kajak-kenu világbajnoksá
gon a Szeged melletti 
Maty-éren. A sportág törté
netének legnagyobb vébéjét 
rendezték meg a Csongrád 
megyei székhelyen. Össze
sen 40 ezer szurkoló látoga
tott ki a négy napra, és 
nyolcvannyolc ország neve
zett, ebből huszonhat szer
zett érmet. A magyar együt
tes hat arany-, egy ezüst- és 
három bronzéremmel zárta 
a viadalt, ezzel a Storcz Bo- 
tond irányította válogatott 
az éremtáblázaton a néme
tek mögött a második he
lyen végzett.

Folytatás a 8. oldalon. A világbajnok Kozák Danuta és Kovács Katalin sikerének együtt örül 40 ezer szurkoló és az érmet átadó Botka László polgármester.

Botka László: Köszönjük a türelmet!

Birtokba vettük a 4-es vonalat
Hetvenezren nézték

a tűzijátékot
Határidőre elkészült a 4-es villamosvonal rekonstruk

ciója, kényelmesebben, gyorsabban, biztonságosabban 
utazhatunk. Augusztus 20-án a szegediek birtokba vették 
a felújított villamospályát. Ez az utolsó munkás éve a tö
megközlekedési nagyprojektnek. Az ünnepségen elbú
csúztatták a bengálikat.

Augusztus 20-án másfél 
ezer érdeklődő gyűrűjében 
a Glattfelder téren Nagy
iványi András, a kivitelező 
MTV4 Konzorcium képvi

selője átadta Botka László 
polgármesternek a 4-es vil
lamosvonal felújított sza
kaszát. A városvezető meg
köszönte a szegediek 6 hó

Simán gördül a villamos a Tisza Lajos körúton a felújított pályán.

napos türelmét, majd kije
lentette: a villamosvonal 
felújítása 2,35 milliárd fo
rintba került, és határidő
re elkészült.

Ez a fejlesztés annak a 
közel 30 milliárdos összkölt
ségvetésű tömegközlekedési 
nagyprojektnek a része, 
amelynek köszönhetően jö
vőre Szeged lesz a legtelje
sebb közösségi közlekedési

1V pótlóbusz jár
A 3-as, 3F-es és 4-es 

villamosok újra az 
eredeti útvonalukon 
járnak. Az 1-es to
vábbra is csak a Sze
ged Plaza és az An
na-kút között viszi az 
utasokat, onnan a 
nagyállomásig IV pót
lóbusz megy.

hálózattal ellátott vidéki vá
ros. Botka László felsorol
ta: a nagyprojektben eddig 
elkészült az Anna-kúti cso
mópont, a Csáky utcai troli
busztelep és a Pulz utcai vil
lamosremíz. Megújult az 
1-es villamosvonal két sza
kasza, a teljes 3-as villamos
vonal, kiépült a 8-as és a 
10-es trolivonal. Az idei a 
nagyprojekt utolsó munkás 
éve, de a fejlesztések nem 
állnak le, hiszen a felelős 
városvezetés nem napjaink
nak. hanem gyermekeink
nek, unokáinknak építke
zik.

Az uniós támogatásoknak 
köszönhetően a város min
den 16 forintjához 84 forint 
támogatás társul.

Folytatás a 3. oldalon.

Szegeden hagyományosan az augusztus 20-i városi 
ümiepségsorozatot este 9 órakor tűzijáték zárta. A 
Belvárosi hídról, az alsó rakpartról 70 ezren csodálták a 
tizenkét percig tartó látványos produkciót. Ünnepi 
összeállításunk a 3. oldalon.

2011. augusztus A város közérdekű információs lapja
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A 10 százalékos önrészt az önkormányzat tette hozzá

Modernizálják a koraszülött osztályt
Mintegy 382 millió forintból tavaszra teljesen megújul a 

szegedi gyermekklinika koraszülött osztályának műszer
parkja. A beruházás uniós forrásból valósul meg, amelyhez a 
10 százalékos önrészt az önkormányzat tette hozzá.

A Szegedi Tudományegyetem 
Gyermekklinikája az ország 
egyik legrégebbi olyan helye, 
ahol kissúlyú koraszülötteket 
is ellátnak. Már 500 gramm
tól életben tartják itt a csecse
mőket, amihez komoly tech
nikai háttér szükséges a sú
lyos egészségkárosodások 
kompenzálásához. — Ezek a 
csecsemők légzési és szív
problémákkal küzdenek, 
hogy csak a leggyakoribb 
problémákat említsük — 
mondta el Túri Sándor, a kli
nika igazgatója. Nagy feladat 
tehát a gondozásuk, amely
hez meglehetősen mostoha 
körülmények párosulnak.

- Van itt 25 éves inkubátor, 
de nem ez a legrégebbi műsze
rünk — vezetett körbe az osz
tályon Tálosi Gyula egyetemi 
docens. - Az egyik lélegeztető
gépünk 30 évesnél is idősebb. 
Már eredeti funkciójára nem 
is alkalmas, de ritmusos in
gerképzésre még használj uk.

Bár a koraszülött csecse
mők számára nagyon fontos 
lenne a megfelelő környezet 
biztosítása, a szegedi osztá
lyon eddig csupán álom volt, 
hogy egy gombot benyomva az 
inkubátorban pontosan a kí

vánt pára- és oxigéntartalmat 
tudják biztosítani. Hamaro
san azonban olyan műszerek 
kerülhetnek ide, amelyek már 
ezt is tudják. A Nemzeti Fej
lesztési Ügynökség közel 3,8 
milliárd forint támogatást 
ítélt meg 20 egészségügyi in
tézmény koraszülött-ellátás
hoz szükséges eszközparkjá
nak fejlesztésére. A Szegedi 
Tudományegyetemnek ebből 
az összegből több mint 343,5 
millió forint jutott. A több 
mint 38 millió forintos önrészt 
a szegedi önkormányzat vál
lalta magára. Az erről szóló 
együttműködési megállapo
dást Botka László polgármes
ter és Szabó Gábor, a Szegedi 
Tudományegyetem rektora 
írta alá.

Az ebből az összegből tava
szig beszerzésre kerülő mű
szerek mindegyike a legmo
dernebbek közül való. A né
hány hónap múlva felálló új 
osztályon nem lesz már 5 éves
nél idősebb eszköz. Világszín
vonalú felszereltsége mellett 
pedig nagyobb is lesz: a jelen
legi 17 helyett 30 férőhelyet 
tudnak majd biztosítani. Ez 
azt jelenti, hogy nem lesz 
szükség arra, hogy a gondozás

végére a kicsiket áthelyezzék 
az egykori gyermekkórház 
épületébe, a Korányi fasori 
klinikáról vihetik majd őket 
haza szüleik.

- Természetesen eddig is 
megoldottunk minden felada
tot, de az új berendezésekkel 
bizonyosan magasabb színvo
nalú lesz az ellátás. Bizonyí
tott, hogy minden beruházás 

ugrásszerű fejlődést eredmé
nyez - fogalmazott Túri pro
fesszor.

2005-ben az egyesült szege
di gyermekkórház és gyer
mekklinika Magyarország 
legnagyobb egységes gyer
mek-egészségügyi intézmé
nyévé vált. Ahogy Szabó Gá
bor rektor fogalmazott: ak
kor még nem lehetett tudni, 

de ami megtörtént, az a mos
tani Széll Kálmán-terv meg
valósítása volt. — Ezzel az 
előnnyel a régió és Szeged 
nyertes lehet — tette hozzá. 
Botka László polgármester 
pedig azt emelte ki, soha nem 
költött még a város akkora 
összeget egészségügyi fejlesz
tésre, mint idén. Azon túl, 
hogy az integráció óta minden 

évben 100 millió forintot ad 
az egyetemnek, idén az új kli
nikai tömb építéséhez szüksé
ges alapinfrastruktúra kiala
kítását is magára vállalta. A 
770 millió forintos beruhá
zást és a mostani önrészválla
lást is beleszámolva tehát 
több mint 900 millió forintot 
fordítottak ebben az évben a 
szegedi egészségügyre.

Tanévkezdés Szegeden: 1100 elsős, 43 osztályban Beiskolázás szociális 
segítséggel

A 2011—2012-es tanév szeptember 
1-jétől június 15-éig tart. Szegeden 19 
önkormányzati általános iskolában 
szólal meg a csengő, ugyanannyiban, 
mint tavaly, annyi különbséggel, hogy 
a petőfitelepi Petőfi Sándor Általános 
Iskola egyik tagiskolájából, a Hunyadi 
Jánosból „elfogytak a gyerekek”, itt 
már nem indul tanítás szeptembertől. 
Az osztálylétszámokban nincs jelentős 
változás az elmúlt tanévhez képest. 
1100 elsős kisdiák lesz 43 osztályban. 
Ha ehhez hozzávesszük a nem önkor
mányzati iskolába — egyházi, alapítvá
nyi, a gyakorló általános iskolákba, il
letve a kistérségi iskolaszövetségbe - 
jelentkezett 350 iskolaérett gyerme
ket, akkor nagyjából 1500-an ülnek 
először iskolapadba.

Ha a létszámban nincs is jelentős vál
tozás, egy fontos szakmai változást említ

Kocsis Mária, az oktatási iroda helyet
tes vezetője. Az idén először van mód 
arra, hogy a tanulók hároméves szak
képzésben vegyenek részt. Ezzel a lehe
tőséggel Szegeden a József Attila Általá
nos és Speciális Szakiskola élt. Vagyis 
három év alatt zöldségtermesztő, női 
szabó, festő-mázoló-tapétázó, szerke
zetlakatos szakmában szerezhetnek 
szakképesítést a diákok.

Viszonylag kiegyensúlyozott az in
duló osztályok iskolák szerinti eloszlá
sa is. Természetesen vannak népszerű 
szakok, iskolák. Ilyen a két tannyelvű 
oktatás, például a Madách-iskolában 
vagy a tarjáni két tannyelvűben, ahol 
nemcsak angol, hanem német nyelvű 
oktatás is történik. Ugyanakkor csök
kenőben van az alapfokú művészeti 
oktatás lehetőségének vonzereje, ami
nek elsősorban anyagi háttere lehet. A

középiskolákról még nincsenek pontos 
és végleges adatok, hiszen ott augusz
tus végéig lehet jelentkezi, beiratkoz
ni. Azt azért lehet látni - mondja Ko
csis Mária —, hogy körülbelül 11 ezer 
középiskolás lesz, és ebből mintegy 
2200 kilencedik osztályos. A középis
kolák bíznak abban, hogy fel tudják 
tölteni az „elsős” osztályokat, hiszen a 
szegedi középiskoláknak az egész me
gyében igen jó a hírük, nem csak a 
gimnáziumaink népszerűek a megye 
más városaiban is. Lényeges és látvá
nyos változás a számítástechnika, az 
internet egyre nagyobb térhódítása a 
szegedi iskolákban. Az 1600 számító
gép, 300 digitális tábla használata új 
gondolkodást követel meg tanártól és 
diáktól egyaránt. A pedagógusok je
lentős része már túl van legalább egy 
informatikai továbbképzésen.

Aki már állt sorba iskolaszer
ért, tankönyvért, iskolatás
káért, ezerféle kisebb-na- 
gyobb, csillogó-villogó kütyü- 
kért, jól tudja, hogy az au
gusztus és szeptember eleje 
sokaknál sodorja végveszély
be a családi költségvetést. 
Nem csoda hát, hogy Szeged 
szociális irodáján ilyenkor 
egymásnak adják a kilincset a 
segítségre szorulók.

Novkov Veszelinkával, a 
Szociális, Családvédelmi és 
Egészségügyi Iroda vezetőjé
vel igyekszünk sorra venni 
azokat a támogatási formá
kat, amelyekkel Szeged város 
próbál enyhíteni a beiskolá
zás időszakának terhein.

Gyakorlatilag három tá
mogatási formát érdemes eb
ben a témában megemlíteni. 
Ilyen az átmeneti segély, a 
rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezmény és a gyermekin
tézményi étkeztetési térítési 
díj támogatás.

Ki, milyen feltételekkel 
és mekkora támogatást kap
hat?

Talán a legegyszerűbb és a 
legtöbbeket érintő az átmene
ti segély, amelyet azok a csa
ládok kaphatnak, ahol az egy 
főre jutó havi összes jövede
lem nem haladja meg a 42 
ezer 750 forintot, és nem ren
delkeznek vagyonnal. Ezt a 
segélyt évente három alka
lommal kérhetik a családok, 
az egyik legsűrűbb időszak 
éppen a beiskolázás ideje.

2011 első félévében ilyen 
jogcímen 75,5 millió forintot 
fizetett ki az iroda, 5730 csa
lád részére. Átlagosan 10—13

ezer forint jutott egy-egy tá
mogatásra. Tipikusan a beis
kolázást segíti a rendszeres 
gyermekvédelmi kedvez
mény, ami nem konkrét 
pénzügyi támogatás, hanem 
különféle kedvezményeket 
biztosító jog. Például ingye
nes vagy kedvezményes étke
zésre, tankönyvellátásra, il
letve évente három alkalom
mal 5800 forint pénzbeli ellá
tásra jogosít fel. Ilyen ellátás
ban most 4200 család, ponto
sabban iskolás korú gyermek 
részesül Szegeden, közel 78 
millió forint értékben.

Végül az sem elhanyagol
ható segítség, hogy havonta 
átlagosan 400 tanuló kap ét
keztetési térítési díj támoga
tást. Ok bölcsődések, óvodá
sok, általános és középisko
lások, akiknek a térítési díját 
havi háromezer forinttal tá
mogatja az önkormányzat. 
Ha figyelembe vesszük, hogy 
az általános iskolai napkö
zikben 9800-10 ezer 200 fo
rint között mozog a térítési 
díj, az óvodákban 2—3 ezer 
forinttal kevesebb, akkor 
tényleg könnyítés ez is a ne
héz helyzetben lévőknek. 
Számolgatunk, osztunk, 
szorzunk Novkov Veszelin
kával. Próbáljuk összeadni, 
akár saját tapasztalatainkat 
is felelevenítve, hogy mennyi
be is kerülhet az iskolakez
dés. Persze tudjuk, hogy sok 
minden befolyásolja a vég
összeget. 30 ezernél abba
hagyjuk, és még nem számí
tottuk az ebédfizetést, a 
szakköri díjakat és az előre 
nem is látható költségeket.ek
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Sokakat vonzott 
a Ligetfesztivál

Ünnephez méltó időjárás, 
remek koncertek és izgal
mas tűzijáték várta az ün
neplőket augusztus 20-án. 
Idén először a ligetben vol
tak a programok, ahol ren
getegen fordultak meg.

- Apa, bemehetek az ugrá
lóvárba? — kérdezte egy kis
fiú augusztus 20-án, szom
baton a ligetben. Az édes
apa úgy vélte: egyszer egy 
évben befizeti csemetéjét.

Ok és még több ezer ember 
az új helyszínen töltötte nem
zeti ünnepünket, augusztus 
20-át. Szerda óta tartottak a 
grill- és sörfesztivállal egybe
kötött programok, de a tető
pont a szombat volt. Íjászat, 
dárdahajítás, dodgem, ugrá
lóvár a kicsiknek, remek 
koncertek a szülőknek. így 
telt a délután, az este izgal
mas tűzijátékkal folytató
dott, végül óriási bulival zá
rult az éjszaka.

A délutáni koncerteket a 
Sheket zenekar kezdte, a 
népzenét a modern ritmu
sokkal ötvöző együttes meg
alapozta a hangulatot.

- Nem hallottam még őket, 
de nagyon tetszik - lelkese
dett Lázár Géza sörrel az 
egyik, lángossal a másik ke
zében. Elmondta: sörét 350, 
sima lángosát 200 forintért 
vette. Nem így járt a legjob
ban, hiszen a csapolt nedűt 
250, kelt tésztát pedig 190 fo
rintért is találtunk.

Gasztronómiában erős 
volt az idei ünnepség: az 
egész ligetet ínycsiklandó 
sülthús-illat terítette be. Cse- 
vap, kolbász, csirke volt az 
emberek gyomorkorgásának 
kiváltó oka. A legnagyobb 
sor azonban a lángosos bó
déknál alakult ki. Mi például 
15 percet vártunk sima lán- 
gosunkra. Sörkülönlegessé
gek várták az ünneplőket a 
cseh udvarban. A vattacukor 

és a lágy fagyi minden hason
ló rendezvényen elmaradha
tatlan, most sem volt ez más
képp, sok gyerek ragadt hoz
zá szüleihez az édességeknek 
köszönhetően. A rászorulók
nak a Boldogságfalva dolgo
zói osztottak ingyen ételt, a 
legnagyobb sor talán mégis
csak itt kígyózott. A délutáni 
koncertek után este 7-kor a 
Piramis Plusz zenekarra 
nosztalgiázhattak az ünnep
lők. Ok természetesen csak 
nevükben mások, ugyanazo
kat a népszerű slágereket 
hallottuk: A szerelem ország- 
útján, Hogyha volna két éle
tem stb. A színpad előtti tér 
csaknem teljesen megtelt em
berekkel, babakocsit toló 
anyukák, jókedvű nagyma
mák. huszonéves fiatalok 
együtt énekeltek.

A koncert után az autós 
forgalom elől lezárt Belvárosi 
hídon igyekezett át mindenki 
a rakpartra, az est csúcs
pontjára, a tűzijátékra.

— Annyit tudok, hogy nem
zeti ünnep van. Nagyon tet
szik, látszik, hogy a magya
rok összetartó nép, szeretnek 
együtt emlékezni — mondta 
Yolanda Garbin. A fiatal 
ausztrál lány egy szegedi ba
rátjához jött látogatóba, 
pont augusztus 20-ára. Nem 
is tudott róla, hogy fényjá
tékkal ünnepelhet majd az 
érkezésekor. Percre ponto
san kezdődött a 12 perces ün
nepi tűzijáték. Előbb hagyo
mányos alakzatokat láthat
tak az érdeklődők, a fényjá
ték második felében pedig a 
hagyományostól eltérő for
mák díszítették az eget: ová
lis, üstökösszerű, valamint 
hatalmas területen szétszóró
dó alakzatokat csodálhatott 
az ünneplő tömeg. Ezután a 
legtöbben hazamentek, de 
sokan tértek még vissza a li
getbe, ahol hajnalig tartó bu
li várt a legkitartóbbakra.

Ujhelyi István: „Alázat kell a felismeréshez, erő a változtatáshoz."

Kenyérszenteléssel, 
koszorúzással emlékezett a város

Ujhelyi István ünnepi beszédét mondja. Kondé Lajos belvárosi plébános megszenteli az új kenyeret.

Szerénységre és alázatra 
intette augusztus 20-i be
szédében Ujhelyi István a 
közélet szereplőit. Kenyér
szenteléssel és koszorúzás
sal emlékeztek a szegediek 
az államalapításra.

A Széchenyi téri Szent Ist
ván- és Gizella-szobornál 
több százan ünnepelték az 
államalapítást augusztus 
20-án. Ujhelyi István or
szággyűlési képviselő
(MSZP), a parlament alelnö- 
ke beszédében azt hangsú
lyozta, hogy ha a föld remeg, 
elfecsérelt idő minden pilla
nat, amely politikai pártok 
erőfitogtatásával telik men
tés és újjáépítés helyett. 
— Márpedig most remeg a 

föld; országunk válságban 
van, egyre mélyülő gazdasá
gi, szociális és politikai vál
ságban. Családok, munkát 
adó cégek, állami és önkor
mányzati intézmények szo
rultak a gazdasági válság 
romjai alá. És bár a krízis 
világszerte szedi áldozatait, 
és okait nem csupán az or
szág határain belül kereshet
jük, muszáj nekem itt, Sze
geden kimondanom: illendő 
most a kellő szerénység a ma
gyar közélet minden szerep
lőjétől - fogalmazott a politi
kus. Hozzátette: a melldön
gető nagy szavak, nagy ígére
tek, a vetélytársakat sárba 
tipró kampányszólamok 
porba hulltak. Az újkori sza
badságharcosok politikai el

lenfeleikkel vívott, egymást 
bénító harca másfél évtizede 
fogságban tartja az országot, 
s ez az akadálya egy modern, 
válságokra immúnis Magyar 
Köztársaság felépítésének. 
Csendes figyelmeztetéssel 
mondta: hibásak vagyunk 
mind. Balról jobbra, mérsé
kelt középről az erőszakos 
radikálisig, a politikát műve
lőktől az őket formáló értel
miségig mindahányan. Hibá
sak, még ha nem is egyforma 
felelősséggel. Alázat kell en
nek felismeréséhez és erő a 
változtatáshoz, közös lelki 
erő, amelyet nemzeti gyöke
reinkből meríthetünk au
gusztus 20-án.

Az ünnepségen Kondé 
Lajos belvárosi plébános, 

püspöki helynök megáldotta 
az új kenyeret. Beszédében 
Jézus sziklára, illetve a ho
mokra épített házról tartott 
tanítását idézte Máté evan
géliumából. — Ez a szentírá
si rész a szabadságra emlé
keztet bennünket. Az ember 
szabadon megválaszthatja 
az élet erős fundamentu
mát, vagy balga módon ho
mokra építheti életét. A sza
badság, a szabad döntés a 
mi számunkra is valóság és 
nagy ajándék. Szent István 
felépítette minden magyat 
számára a házat, a hazát, és 
megmutatta az utat - fogal
mazott Kondé Lajos. Botka 
László polgármester és a 
kormányhivatal képviselője 
koszorúzott a szobornál.

Szeged lesz a tömegközlekedéssel legjobban ellátott vidéki város

Birtokba vettük a 4-es vonalat
Folytatás az 1. oldalról.

A villamosvonal mentén 
élők és dolgozók nevében a 
Z. Nagy cukrászda tulajdo
nosa, Margitáné Z. Nagy 
Rozália sárga minyonokkal 
köszönte meg a gyors mun
kát. A 4-es avatásával egy 
időben búcsúztak a szegedi
ek a bengáliktól. A sárga 
FW típusú szerelvények 49 
évi szolgálat után mentek 
nyugdíjba. A bengálik he
lyére hamarosan új. klímás, 
alacsony padlós szerelvé
nyek érkeznek.

A 4-es vonal rekonstrukci
ója Tarján és az Anna-kúti 
csomópont között február 
közepén kezdődött; Botka 
László ünnepélyes felsőveze- 
ték-átvágással átadta a kivi
telezőnek a munkaterületet. 
Az út- és járdaépítésnek au
gusztus végére kell teljesen 
elkészülnie a Glattfelder té
ren és a Tisza Lajos körúton. 
A kivitelező cégtársulást a 
budapesti székhelyű Magyar 
Aszfalt Kft. vezeti, tagja a 
Tóth T. D. Kft. és a VIV Zrt. 
A kivitelező elbontott és új
jáépített 5452 méter villa- A Z.Nagy cukrászda „villamossárga” minyonokkal kedveskedett.

mosvágányt és felsővezetéket, va
lamint 4 kitérőt. Felújította a 
megállókat, a szegedi közműszol
gáltatókkal együttműködve a 
kapcsolódó közműveket, korsze
rű forgalomtechnikát telepített. 
Megépített 8740 négyzetméter 
aszfaltutat, 100 négyzetméter te
relőszigetet és 4000 négyzetméter

A Glattfelder tér közlekedése

Közös megálló épült a Glattfelder téren a vil
lamosok és buszok számára. A sugárútról bal
ra kanyarodva elérhető lesz a Tisza-part. A 
körúton végig tömegközlekedési sáv fut; zaj
csillapított vágányokat fektetnek a gömbsüveg
sorok között. A Dózsa György utcánál és a Ta
karéktár utcánál lehet keresztezni a vágányo
kat. A Dózsa György utcai kereszteződésben a 
jelzőlámpa helyett védősziget segíti majd a bal
ra kanyarodókat és a gyalogosok közlekedését.

járdát. Ezzel párhuzamosan a ki
vitelező átépítette a Glattfelder 
tér közlekedését; a Tisza Lajos 
körút érintett szakasza faltól fa
lig újjászületett. A körúton végig 
tömegközlekedési sáv létesült, 
térburkolattal látták el a járdá
kat, és végig zöldszigeteket alakí
tottak ki.ek
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Kultúra és gasztronómia: látogatók tízezreit vonzza

Szeged: egész évben fesztivál
Május óta egymást érik a rendezvények Szegeden, és a 

fesztiválsorozatnak még az iskolakezdéssel sincs vége. 
Halászléünnep, Bortér, zsidó kulturális fesztivál és egye
temi összművészeti hónap áll még előttünk.

A nyári fesztiválszezonnak 
hagyományosan idén is a 
május 21-i város napja volt 
a nyitánya. Hídi vásár és 
borfesztivál vonzotta a láto
gatók tömegeit. A nagy si
kerre tekintettel tíz napig 
nyitva állt a Széchenyi téri 
borsétány. Újdonságként a 
városi rendezvényeket szer
vező Szegedi Városkép Kft. 
bevonta a bortúra útvona
lába az Oskola utcát és a 
Dóm teret. Összesen 170 ki- 
állító, gasztronómiai ren
dezvény és képzőművészeti 
vásár színesítette a kínála
tot, miközben 250 program 
zajlott a főtéren, ahol 119 
borász portékájával ismer
kedtek a szegediek és a tu
risták. Licsicsányi Ilona 
ügyvezető igazgató elmond
ta: a Dél-alföldi Regionális 
Társadalomtudományi Ku
tatási Egyesület megkérdez
te a kiállítókat, a látogató
kat és a városi szálláshelye
ket. A felmérés magas elége
dettséget mutatott: az ötös 
skálán 4,5-es eredményt ért 
el a borfesztivál. Az is kide
rült, hogy a vidékiek átlago
san 5 éjszakát töltöttek a 
városban. Elmondható, 
hogy a Budai vár borfeszti
válja után a szegedi rendez
vény a második legnépsze

rűbb az országban. A láto
gatók számát 150 ezerre be- 
csülik, vagyis ez alatt a tíz 
nap alatt megduplázódott 
Szeged lakossága.

Három napig tartott az 
idei szőregi rózsaünnep jú
nius végén. Tizenharmadik 
alkalommal rendezték meg 
a virágfesztivált, ahol több 
mint harminc programot kí
náltak a szervezők a virág
szerető közönségnek. Az 
idei évadban ünnepelte a 
Szegedi Szabadtéri Játékok 
a 80. jubileumát. Július 
1-jétől augusztus végéig hat 
hétvégén töltötték meg a né
zők ezrei a Dóm téri lelátót. 
A Szegedi Szimfonikus Ze
nekar idén is ajándékkon
certtel kedveskedett a sze
gedieknek. A Hungarikum 
Fesztivál augusztus máso
dik hetében négy napig kí
nált az érdeklődők ezreinek 
a Széchenyi téren — 70 kiál
lító közreműködésével — ki
váló minőségű magyar ter
mékeket. Az úgynevezett 
„szegedikumoktól” a hiva
talos hungarikumokig min
den ételt, italt és kézműves
terméket összetoborzott a 
szervező magáncég erre az 
igazi magyaros vásárra.

Az idei augusztus 20-i ün
neplésnek a városi rende-

A Széchenyi téri borfesztivál remek nedűivel rengeteg vendéget vonz a platánok alá.

zők rendhagyó helyszínt vá
lasztottak. A színpompás 
tűzijátékot nem mozdítot
ták ugyan el a Tisza-part
ról, de a belvárosi építkezé
sek miatt a rakpartot nem 
akarták napokra kivonni a 
forgalomból. A fesztivál ré
szét az újszegedi Erzsébet 
ligetbe költöztették át. A Li
getfesztivál öt napján össze
házasodott egy magáncég 
szervezte sörfesztivál és a 
grillfesztivál. A park adott
ságaihoz jól illett a honfog
lalás kori bemutató, a Pira
mis Plusz- és Sheket-kon
cert is. A hosszú ünnepi hét

végén a fesztiválnak, a sza
badtéri előadásainak és a 
kajak-kenu világbajnokság
nak köszönhetően is ki lehe
tett volna tenni Szegedre a 
megtelt táblát.

Augusztus utolsó hétvégé
je a fiatal generációé, öt na
pig a SZIN koncertjei és 
rendezvényei töltik meg a 
Partfürdőt és Szegedet. 
Szerdától vasárnapig őrüle- 
tes közösségi érzést, hatal
mas nyárzáró bulit, a város 
megunhatatlan légkörét ígé
ri a szervező ifjúsági ház. 
Az eseménydömping szep
tember 1. és 4. között a ti

szai halfesztivállal folytató
dik. Újítás az idén, hogy a 
Móra-park helyett végig a 
Huszár Mátyás rakparton 
és a Roosevelt téren zajla
nak az események, a főző
versenyre pedig a túlolda
lon, a Partfürdő területén 
látogathatnak ki az érdeklő
dők.

Szeptember 12. és októ
ber 29. között Szeged hete
dik alkalommal ad otthont 
az őszi zsidó kulturális fesz
tiválnak. Fellép a szegedi, a 
debreceni és az egyetemi 
szimfonikus zenekar, hall
hatja a közönség Csanádi 

László és Teleki Miklós or
gonajátékát, Pitti Katalin 
operaénekest, a klezmer, 
zsidó és cigány zenét a Jud
rom képviseli, és a Ghymes 
együttes is koncertezik. A 
kulturális programsoroza
tot a hagyományos zsidó va
csoraest zárja.

Teljesen új rendezvényt is 
beiktat idén a Szegedi Vá
roskép a fesztiválnaptárba. 
Májusi felmérésük szerint a 
borkiállítók 52 százaléka 
visszajönne ősszel a város
ba, a látogatók 94 százaléka 
kíváncsi lenne egy szüreti 
rendezvényre. Szeptember 
14. és 18. között Bortér cím
mel a Dóm téren szerveznek 
a bor és a borfogyasztás ha
gyományát, a szőlőművelés 
kultúráját bemutató feszti
vált. A borkóstoló közönség 
a szakrális térben kézműve
seket, beszélgetéseket, elő
adásokat, kiállítást láthat. 
Várják a Pannonhalmi 
Apátság pincészetét, amely 
tavaly elnyerte az év pincé
szete elismerést. Szeptember 
22-én a Szegedi Városkép 
szervezi meg az autómentes 
napot a Széchenyi téren.

A teljes október az egye
tem összművészeti ünnepe. 
A kulturális iroda idén a ti
zenhatodik Őszi Kulturális 
Fesztivált szervezi 50 hely
színen, 270 programmal az 
igényesség, a hagyományőr
zés és az értékközvetítés je
gyében.

Megszépültek az iskolák
Szeged szinte valamennyi ok
tatási intézményében túl van
nak a nyári felújítási, kar
bantartási munkákon a Ne
velési Oktatási Intézmények 
Gazdasági Szolgálatának 
(NGSZ) munkatársai. Ennek 
köszönhetően 95 iskola és 
óvoda szépült meg az őszi 
tanévkezdésre. Kardos Kál
mán, az NGSZ igazgatója el
mondta: jóllehet egész év
ben van mit tenniük, de a 
karbantartási munkák je
lentős részét mégiscsak nyá
ron kell elvégezni ahhoz, 
hogy ne zavarják az iskolák 
oktató-nevelő munkáját.

Az NGSZ-nek ebben az 
évben is, az elmúlt évekhez 
hasonlóan 373 millió forint 
áll rendelkezésére az 50 
óvoda, 20 általános, 17 kö
zépiskola és a balatonkene
sei ifjúsági tábor felújításá
ra, karbantartására. Ez in
tézményenként 3,5-4 millió 
forintot jelent évente.

Az idén is mindenütt volt 
kisebb-nagyobb felújítás, 
persze itt is vannak prioritá
sok. Ilyenek például a beázá
sok megakadályozása, javítá
sa, a balesetveszélyes helyek, 
eszközök javítása, a vizes
blokkok karbantartása, cse
réje, és persze fontos szem
pont az esztétikum is, így az
tán az úgynevezett szépészeti 
munkákra is sor kerül.

Ezen a nyáron is ötven 
tanteremben végeztek padló
csiszolást, lakkozást. Hogy 
éppen hol, melyik iskolában 
és hány tantermet, azt az 
igazgatókkal közösen döntik 
el, ahogy azt is, hogy hol ke
rüljön sor komplett vizes
blokkcserére, korszerűsítés
re. Büszkén jegyzi meg Kar
dos Kálmán, hogy az iskolák 
ez ügyben most már rendben 
vannak. Befejeződött a do
rozsmai Jerney-iskola sport
pályájának teljes felújítása 
részben szülői segítséggel, 

részben a körzet önkormány
zati képviselőinek saját pénz
ügyi alapjainak bevonásával.

Tíz intézményben készül
tek el az energiatakarékos, 
hőszigetelt nyílászárók cseré
jével, amitől jelentős energia
megtakarítást várnak. Tíz 
óvodában cserélték le a régi 
gázkonvektorokat, és kor
szerű, egyedi központifű- 
tés-rendszert szereltek fel. 
Folytatódott a vizesblokkok 
felújítása: újabb 8 iskolában 
cserélték ki a vizeshelyiségek 
padló- és falburkolatát, a 
víz- és szennyvízhálózatát, a 
fajanszedényeket. A Béke ut
cai és a Rókus II. általános 
iskolában víztakarékos csa
pokat szereltek fel. Ha bevá
lik, a többi intézményt is 
ilyennel látják majd el.

Két öreg, nagy teljesítmé
nyű kazán cseréje is megvaló
sult a Fodor József szakkö
zépiskolában és a Vörösmar
ty általános iskolában is.

A Tisza-parti Általános Iskola büféje is hangulatos lett a tavalyi felújítás után.ek
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November végére villamos járhat az 1-esen

A Széchenyi téren már vágány épül
Halad az 1-es villamosvonal felújítása a belvárosban és 

az Indóház téren. A kivitelező igyekszik szeptember ele
jére szabaddá tenni az utat a Széchenyi tér körül, a Bel
városi híd felé. Várhatóan december elejéig elkészül a re
konstrukció.

Az 1-es villamosvonal bel
városi szakaszának felújí
tása a tanévzárást követő
en, június közepén kezdő
dött. A rekonstrukció a 
Széchenyi tér északi olda
lán mostanra látványos 
szakaszához érkezett: meg
kezdődött a vágányépítés. 
Hamarosan a betonburko
lat is a helyére kerül. A ki
vitelező igyekszik tartani 
azt az ígéretét, miszerint 
szeptember elejére a Vö
rösmarty utcát, valamint a 
bíróság és a nagyposta előt
ti részt visszaadja az autó
forgalomnak - tájékozta
tott Németh Zoltán Ádám, 
a tömegközlekedési nagy
projektet lebonyolító Sze
ged Pólus Nonprofit Kft. 
projektmenedzsere. Szep
tember elejére a Híd utca 
és a Kelemen utca kereszte
ződését ugyancsak igyek
szik járhatóvá tenni a kon
zorcium; már elkezdődött a 
paneles vágányépítés, 
amely elég gyorsan halad 
majd. Szeptember elején 
előreláthatólag megnyílik 
az autósoknak a Széchenyi 
tér—Stefánia—Belvárosi híd 
útvonal. Ennek köszönhe
tően a Fekete Sas utca és a 
Nagy Jenő utca találkozá
sánál tapasztalható torló
dások csökkenni fognak.

A Zrínyi és a Kelemen ut
cában lefektették a villamo
sokat ellátó 600 voltos táp
kábeleket. A közműcsere 
ezen a szakaszon bizonyult a 
legbonyolultabbnak. Három 
nagyméretű aknát kellett el
helyezni, az egyikkel adó
dott probléma. Emiatt ki
sebb csúszásra kell számíta
ni, de a kritikus közműki
váltások hamarosan befeje
ződnek, és az ütemterv sze
rint már csak felfelé építke
zik a kivitelező. Az Aradi 
vértanúk terén szintén a 600 
voltos tápkábel fektetése 
zajlik, együtt a Zrínyi utcai 
szakasszal. Ez kerül a leg
mélyebbre, utána ott is felfe
lé halad a vágány építés.

Az Indóház téren április 
elején kezdődtek a munká
latok. Ott ugyancsak köz
műgond eredményez némi 
késedelmet, de a térburko
lat fektetése ütemesen ha
lad, a villamospálya építése 
is elkezdődött. Szeptember 
elején az építkezés újabb 
szakaszába lép, és változik 
a forgalmi rend. A vágány
építés miatt a Galamb utcai 
szakaszt zárják le, a Gőz ut
ca—Indóház tér—Szent Fe
renc utca felé terelik a köz
lekedőket. A tervek szerint 
a villamosforgalom decem
ber elejére visszaállhat.

Napról napra változik a helyzet a Széchenyi téren. Látiü, hogy dolgozik a kivitelező.

Garanciális javítások
Az 1-es villamosvonal felújításával párhuzamosan 

elvégzi a kivitelező A-Sz-E Konzorcium a tavaly elké
szült szakaszok garanciális javítását is. A burkolat és 
a prizmák cseréje a városnak nem kerül pénzébe. A 
kivitelező vállalta, hogy újabb, megerősített beton
szerkezettel tartós megoldást alkalmaz. A betonozás 
ideális időszaka a nyár, újabb egy évet nem várhat
tak a javítások. A nagykörút és a Kossuth Lajos su
gárút kereszteződésében elkészült az első ütem új be
tonburkolata, jelenleg a megfelelő szilárdság elérésé
re vár a konzorcium, hogy a forgalmat ráterelhessék

az újonnan elkészült szakaszra. Szeptember elejére, 
a második ütem elkészülte után a csomópont ismét 
teljes szélességében járható lesz. A napokban a kivi
telező a Rókusi csomópontban is javítani kezdi a vá
gányzóna betonburkolatát. A tervek szerint szeptem
ber végére a forgalomkorlátozással járó betonozás el
készül. Az ütemezésnek megfelelően a Kossuth Lajos 
sugárúti közös tömegközlekedési sáv repedezett bur
kolatát is javítják. Legvégül pedig a Boldogasszony 
sugárúton is kijavítják majd a bazaltbeton pálya sé
rüléseit.

Jelzőlámpás zebra épül 
a Belvárosi temetőnél

„Közérdekű védekezés”, 
ha dúl a parlagfűszezon

Jelzőlámpa és zebra is segíti majd itt a gyalogosok átkelését.

Az önkormányzat idén júniusban 
pályázati támogatást nyert a Belvá
rosi temető gyalogosbejárójánál épü
lő biztonságos gyalogátkelőre a Köz
lekedésfejlesztési Koordinációs Köz
pont kiírásán. Sindel János, a pol
gármesteri hivatal fejlesztési irodá
jának munkatársa elmondta: a sír
kert Bajai úthoz közelebb lévő bejá
ratánál jelzőlámpás zebra létesül, és 
átépítenek 2 autóbuszmegállót. Az 
elnyert támogatás 15 millió forint, 
amelyet az önkormányzat 2 millióval 
egészít ki. Jelenleg a támogatási 
társfinanszírozói szerződéseket ké
szítik elő. Az építkezésre előrelátha
tólag jövőre kerül sor. A beruházást

a magyar állam képviseletében a 
Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő 
Zrt. bonyolítja le.

A biztonságos zebrával a szegediek 
sokéves álma válik valóra. A gyalog
átkelő két, már meglévő buszmegálló 
között létesül, amely a villamosmeg
állóhoz is közel lesz. A gyalogátkelő 
lámpáját összehangolják a tőle pár 
méterre lévő Bajai út lámpával. Ezt a 
jelzőberendezést a villamosvonal-fel- 
újítás kapcsán telepítették ideiglene
sen a Fonógyári úti sírkert sarkához, 
de annyira bevált, hogy végleg ott 
marad. Az új gyalogátkelő környékén 
a köz világítást is átépítik, és a csapa
dékvíz-elvezetést is megoldják.

Napok óta csúcspollenszá- 
mokat jeleznek a szakembe
rek, elkezdődött a parlagfűsze
zon. A közösség védelme érde
kében a hivatal fogadja a beje
lentéseket és ellenőriz.

— 48 eljárás indult július 1. óta 
Szegeden parlagfűügyben, eb
ből 20 ügyet megszüntettünk, 
mert vagy a terület nem volt 
gyomos, vagy a gazdája az el
lenőrzés időpontjáig rendbe tet
te — tájékoztatott Gunda Judit, 
a polgármesteri hivatal általá
nos igazgatási irodájának veze
tője. 28 folyamatban lévő ügy 
közül egy esetben megállapítot
ta a hivatal, hogy parlagfüves a 
terület. Közérdekű védekezést 
rendel el az önkormányzat, 
amelynek költségét a város be
hajtja, bírságot a kormányhiva
tal növény- és talaj védelmi igaz
gatósága szab ki. A többi ügy
ben kitűzték a helyszíni szemle 
időpontját. Csúcsra jár a par
lagfűszezon, a napokban pol
lenriasztást adott ki az ANTSZ.

Az élelmiszerláncról szóló tör
vény kimondja, hogy minden év 
június 30-áig az ingatlan haszná
lójának gondoskodnia kell ar
ról, hogy a parlagfű virágzását 
megakadályozza, és ezt a vegetá
ciós időszak végéig biztosítania 
kell. Gyakorlatilag július 1-jétől 
ellenőriz a hatóság, belterületen 
az illetékes jegyző jár el, külte
rületen a földhivatal adatai 
alapján a talajvédelmi igazgató
ság intézkedik.

Szegeden a jegyző hatásköre, 
hogy ellenőrizzen és közérdekű 
védekezést rendeljen el. A beje
lentések az ingyenes zöldszá
mon (80/820-032) és e-mailben 
(altig.iroda@szeged.eu) érkez
nek. A hivatal értesíti a tulajdo
nost az eljárás megindulásáról, 
ugyanakkor kitűzik a helyszíni 
szemle időpontját. A szemlén az 
ügyintéző fényképeket készít, és 
jegyzőkönyvet vesz fel a tapasz
taltakról. Ha nem talál allergén 
gyomot, az eljárást megszünte
tik. Ha talál, akkor a jegyző
könyv másolatát elküldik a kor
mányhivatal növény- és talajvé
delmi igazgatóságának, hogy 

A parlagfű legnagyobb ellensége a motoros fűkasza.

növényvédelmi bírságot szabjon 
ki. A polgármesteri hivatal köz
érdekű védekezést rendel el, 
határozatot hoznak, amelyben 
kitűzik az időpontját, megjelö
lik a végrehajtó vállalkozást. 
Felkérik a közbeszerzési eljárá
son kiválasztott céget, hogy az 
adott időpontban - akár zártö
réssel is — végezze el a kaszálást. 
Sok esetben a kitűzött időpontig 
a terület gazdája lekaszálja a 
gyomot. A kényszerkaszálás 
árát a vállalkozó munkadíja 
alapján kiszámlázzák a terület 
gazdájának. Ha nem sikerül, az 
adóhivatalnak továbbítják az 
ügyet.
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45 millió forintból 23 újul meg őszig

Egyre biztonságosabbak 
a játszóterek

Szegeden a Richter 
Egészségváros

Ezrek vehetnek részt szeptember 24-én a Richter 
Egészségváros program ingyenes szűrővizsgálatain és 
tanácsadásain a Széchenyi téren. A résztvevők egyúttal 
a klinikáknak felajánlott kétmilliós alapadományt is 
növelik.

A legtöbbet, 7 millió forintot a Mátyás téri játszótérre költötték.

Folytatódik az idén is 
Szegeden az a program, 
amely a város játszóterei
nek felújítását, biztonságo
sabbá tételét hivatott szol
gálni: 45 millió forintból 
összesen 23 játszópark újul 
meg szeptember végéig.

A Tisza-parti város 140 ját
szóterének többsége ugyan 
ma már megfelel a szigorú

Kiskertes övezetek fejlesztése

35 millió forint jut 33 utcára
Az önkormányzat idén a ko
rábbi évekhez képest több 
pénzt, 35 millió forintot for
dít a kiskertes övezetekben 
található földutak rendbeté
telére, az elmúlt években 
ugyanis egyre többen költöz
tek ki Szeged külterületére, 
egyes helyeken azonban to
vábbra is nehéz volt közle
kedni, főleg egy kiadós eső 
után. A kiskertes lakóközös
ségek jiínius 10-éig jelentkez
hettek a polgármesteri hiva
tal pályázatán, hogy vállalják 
a kézi munkát, ha a város 
anyagot és gépet biztosít.

116 utca jelentkezett 171 
millió forintos igénnyel. Kö
zülük a városüzemeltetési 
bizottság 33 utcát jelölt ki 
Subasa, Szentmihály, Tápé 
és Baktó városrészben. Eze
ket - a lakók segítségével — 
javítja a városi utakat keze
lő Szegedi Környezetgazdál
kodási Nonprofit Kft. A 
munka november végéig 
tart, és a döntés értelmében 
egyes utcákat teljes hosszá
ban tesznek rendbe, máso
kat csak részben.

A legtöbb támogatást — a 
35 millióból közel 13 milliót 
— a Subasa és Sziksós terü

uniós előírásoknak, ám még 
mindig akad olyan terület, 
ahol elavult, balesetveszé
lyes vas játékok várják a ki
csiket.

Az idei költségvetésben 
45 millió forintot különítet
tek el a játszóterek felújítá
sára. A javítási és bontási 
menetrendet minden évben 
a Szegedi Környezetgazdál
kodási Nonprofit Kft. állít

letén élők kapták. Kosik 
Dénes, a terület képviselője 
elmondta, a döntésnél a bi
zottság azt is figyelembe vet
te, hogy az adott területen 
lakók mekkora mennyiségű 
saját munkát ajánlottak fel 
az utak rendbetételéhez.

A képviselő körzetében a 
legtöbbet, 9 millió forintot a 
Vereshomok utca külső ré
szére költik. A fürdő behaj- 
tóútjától egészen a naturis
ta strandig hozzák rendbe a 
földutat. Az útszakasz elő
ször egy durva alapot kap, 
majd apróbb szemű zúzalé
kot terítenek rá.

Ebben a körzetben még 
öt utcát — például a Nyírfa 
és a Zöldfási utat - hozzák 
rendbe az idei keretből az 
itt lakók segítségével. Az itt 
élőkre az úttükör elkészíté
se után a zúzottkő elterítése 
vár, illetve az utómunkák
ban, a terület rendezésében 
tudnak majd segítséget 
nyújtani a kivitelező szak
embereknek.

A tervek szerint az útfel
újítások szeptemberben in
dulnak, és október végére 
fejeződnek majd be.

Részben vagy teljesen 

ja össze, figyelembe véve, 
melyik játszóhely kedvelt, 
melyiket nem használják, és 
a balesetveszély miatt me
lyik igényel sürgős beavat
kozást.

A társaság javaslatát 
nemrégiben — kis változta
tással - fogadta el az ifjúsá
gi és sportbizottság. Ennek 
értelmében a Magyar Máltai 
Szeretetszolgálat játszóteré- 

A kiskertes részeken nem ritka az ilyen kátyús út.

megújul a Lúdvári utca, a 
Gyékényesi utca, a Futrin
ka utca, a Vízipók utca, a 
Dongó utca, a Tegzes utca, 
a Szúnyog utca, a Cincér ut
ca, a Cserebogár utca, a Fo
gas utca, a Viza utca, a Bo
domi út, a Galagonya utca, 
a 7472. helyrajzi számú út, 
a Fehértói-csatornával pár

Mindet felmérik
Az önkormányzat 

idén 2 millió forintot 
költ arra, hogy fel
mérje a város játszó
tereinek állapotát. A 
kétévente kötelező el
lenőrzést nyár végéig 
végezteti el a polgár
mesteri hivatal város
üzemeltetési irodája.

nek korszerűsítésére 500 
ezer forintot fordítanak, a 
további 44 és fél millió költ
hető a többi szegedi játszó
térre. Hárommilliót fordít a 
város 19 játszótéren a bal- 
esetveszélyes, illetve elavult 
vasjátékok elbontására és a 
tereprendezésre. Tizenkét 
helyen csak leszerelik a já
tékokat, 7 játszótéren pedig 
cserélik is az eszközöket. 
Ezekkel a játszóhelyekkel 
együtt összesen 23-at újíta
nak fel a környezetgazdák 
41 és fél millió forintból.

Az idén legtöbb, 7 millió 
forint a Mátyás téri játszó
tér korszerűsítésére jutott. 
Itt a régi, vasból készült já
tékok helyén már teljesen 
új, az uniós normáknak 
megfelelő játékok — többek 
között csúszda, mászókák 
és mérleghinta — várják a 
kicsiket. Ugyancsak elké
szültek a felújítással a Biha
ri utcában, itt 3 millió 400 
ezer forintból korszerűsí
tették a korábban törede
zett, betonalapú vas játszó
teret, ez a játszópark most 
kimondottan a kisgyerekek 
számára ideális.

huzamos út, a Vereshomok 
utca, a Kapor utca, a Zöld
fási út, a Cseresznye utca, a 
Nyírfa utca, a Venyige utca, 
a Sziliszék út, a János-ér út, 
a Hajnalka utca, a Pitypang 
utca, a Major utca, az Ugar 
utca, a 9. utca, a 11. utca, a 
12. utca, az 57. utca, az 58. 
utca és az 59. utca.

A Richter Egészségváros 
program szeptember 24-én, 
szombaton érkezik a szegedi 
Széchenyi térre. Az egész 
napos eseményen ingyenes 
szűrőprogramokon vehet
nek részt az érdeklődők: a 
szakemberek prosztata-, 
csontritkulás- és bőrgyó
gyászati szűrést, vércukor-, 
koleszterin- és vérnyomás
mérést végeznek. A kiláto
gatok egészségügyi tanács
adást hallhatnak a csontrit
kulásról, az Alzheimer-kór- 
ról, az alvászavarról, a me
móriazavarról, az ízületi, 
gyomor- és onkológiai fáj
dalmakról, nőgyógyászati és 
kardiológiai témában, vala
mint dietetikus és gyógy tor
nász is rendelkezésre áll. A 
Richter 2 millió forintos 
alapadományt ajánl fel a 
klinikák számára, amelyet a 
szűrővizsgálatok résztvevői 
és a tanácsadások hallgatói 
tovább növelhetnek plusz
pontokkal. Az adományt a 
nap végén adják át.

A Richter Egészségváros 
„védnöke” Rudolf Péter 
színművész-rendező, Katus 
Attila aerobik világ- és Eu
rópa bajnok pedig szóra
koztató fitneszprogrammal 
mozgatja meg a fiatalokat és 
az idősebbeket. A családi 
rendezvényt helyi sport

30 millióból bővül a közvilágítás

Fényesebbek lesznek 
a városszéli utcák

Szeged szinte valamennyi városrészében bővül a közvi
lágítási hálózat az idén. A lakosság kérése és az önkor
mányzat képviselőinek jelzése nyomán 21 utcában sze
relnek fel új villanylámpákat. Összesen 30 millió forint
ból bővül a közvilágítási hálózat Szegeden.

Az EDF Démász Zrt. a 
fejlesztésre szánt keretből 
még az idén 73 új lámpát 
szerel fel a tervek szerint. 
Az önkormányzat városüze
meltetési bizottsága döntött 
a helyszínekről, az utcák 
listáját pedig a polgármeste
ri hivatal városüzemeltetési 
irodája állította össze. A 
tervezés 7, a kivitelezés kö
zel 23 millió forintba kerül 
majd, de a pénzből 2300 
méter hálózat is kiépül.

A baktói kiskertekben 
14, a városrészben újon
nan nyitott három utcában 
pedig 11 új lámpatestet sze
relnek majd fel a közeljö
vőben. Gila Ferencnek, a 
körzet képviselőjének véle
ménye szerint a bizottság 
aránytalanul osztotta el a 
fejlesztésre szánt lehetősé
geket. A képviselő szerint 
miközben a tápai kiskertek 
valóságos fényárba borul
nak majd, addig a város 
legnépszerűbb kiskertes 
övezetében, a baktóiban 
több utca továbbra is sötét
ben marad.

— A baktói kiskertek van
nak a legközelebb a város
hoz, ezért sokan kiköltöz
tek ide. Az 1100 kiskerttu
lajdonos több mint 30 szá

egyesületek és tánccsoport
ok bemutatkozása, élő Class 
FM kívánságműsor színesí
ti, a legkisebbeket játszóház 
és bábszínház várja. A ren
dezvény háziasszonya Jak
sity Kata műsorvezető. 
Idén a programhoz Rácz 
Zsuzsa író is csatlakozik.

Az egészségmegőrzés nap
jainkban különösen fontos
sá vált. Lesújtó statisztikai 
adatok támasztják alá, hogy 
Magyarország még mindig 
vezető helyet foglal el a szív
ós érrendszeri megbetegedé
sek okozta halálozásokban, 
holott az időben felismert 
tünetek alapján a betegsé
gek megelőzhetők vagy 
eredményesen kezelhetők 
lennének. Felmérések bizo
nyítják, hogy az életmód 
legalább 40 százalékban be
folyásolja az egészséges élet
kilátásokat, ezért fontos 
hangsúlyozni az egyéni fele
lősség szerepét az egészség
megőrzésben. Az egyén 
egészsége a család és a tá- 
gabban értelmezett közös
ségnek is érdeke. Ezért vi
szont tudatosan tenni is 
kell, például helyes táplál
kozással, rendszeres test
mozgással, megfelelő élet
móddal és rendszeresen el
végeztetett szűrővizsgála
tokkal.

zaléka van állandó lakos
nak bejelentkezve, ha a be 
nem jelentkezett, de folya
matosan itt élőket is szá
mítjuk, több mint félezer 
ember napi gondját kellene 
megoldani az új fényforrás
ok felszerelésével. De most 
ez a körzet csak minimális 
fejlesztési lehetőséget ka
pott: négy utcában 14 lám
patestet szerelnek fel.

21 utca
Tápén a Körös sor, 

a Gyűrűvirág, a Mály
varózsa, a Sziliszék és 
a Medveszőlő utca kap 
új világítást. Üj fény
forrással gazdagodik 
többek között a 
Cserzy Mihály és a Tas 
utca, a Bécsi és a Te
mesvári körút, a Har
gitai, a Kokárda és a 
Vadliba utca, a Gyálai 
út, a Fésű, a Tücsök, 
a 13., az 59. és az 
Akácos utca, az Or
czy-iskola, a gyálaréti 
játszótér, valamint át
helyeznek egy lámpát 
az Űrhajós utcában.ek
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Bátyai Edina: Óriási sikert aratott a Valahol Európában, a várt eredmények teljesültek

Véget ért a 80 éves szabadtéri évadja
A Valahol Európában szuperprodukció augusztus 21-i, 

utolsó előadásával lezárult a 80. születésnapját ünneplő 
Szegedi Szabadtéri Játékok 2011-es évadja. Bátyai Edi
na, a fesztivál igazgatója szerint realizálódott a várt láto
gatottság és jegybevétel. A Dóm téren a Valahol Európá
ban, Újszegeden a Popeye című musical bizonyult idén a 
legnépszerűbbnek a közönség körében.

- Óvatos üzleti tervvel ké
szültünk az idei szabadté
ri-évadra, és úgy látom, 
hogy a szezon végleges lezá
rásakor pozitív hírekkel 
tudok majd szolgálni. A lá
togatószámról egészen pon
tos adataim még nincsenek, 
de azt biztosan állíthatom, 
hogy 60 ezernél is több ér
deklődőt vonzottak a prog
ramjaink — mondta Bátyai 
Edina, a Szegedi Szabadté
ri Játékok és Fesztivál 
Szervező Nonprofit Kft. 
igazgatója.

- Az elmúlt évekhez ké
pest számottevően változott 
az emberek jegyvásárlási 
szokása. Egészen konkrétan 
látszik, hogy a többségnek 
egyre kevesebb pénze ma
rad kulturális rendezvé
nyekre. Nekünk igazod
nunk kellett ehhez a ten
denciához. Igen fontosnak 
tartjuk, hogy valamilyen 
úton-módon a szociálisan 
rászorulók számára is lehe
tőséget adjunk a szabadté
ri-előadások látogatására. 
Kedvezményes bérletkonst
rukciókat kínáltunk — több 
darabra olcsóbban juthat
tak el nézőink —, üdülési 

csekkel is fizethettek, és az 
évad során számos alkalom
mal, a premierek előtti na
pon 50 százalékos kedvez
ménnyel értékesítettük a je
gyeket. Ezenkívül idén több 
akciónk is jól sikerült: aki 
az újszegedi operákra vál
tott bérletet, ingyen nézhet
te meg a Valahol Európában 
főpróbáját. A Gyermekét
keztetési Alapítvánnyal ösz- 
szefogva 100 rászoruló csa
lád nézhette meg ingyen A 
víg özvegy operettet.

Tapasztalataim szerint a 
közönséget nemcsak a szű
külő anyagi lehetőségek, ha
nem a bizonytalan időjárás 
is visszatarthatja a szabad
téri játékok látogatásától. 
1988 óta dolgozom ennél az 
intézménynél — ez idő alatt 
még soha nem volt példa ar
ra, hogy két esőnapot kell
jen beiktatni. Az sem for
dult még elő, hogy ennyire 
kegyetlenül hideg éjszakák 
legyenek, mint például Az 
ember tragédiája előadásai 
idején. Szerencsére lehető
ségeinkhez mérten, de az 
ilyenkor előírt szabályzat
hoz képest rugalmasabban 
tudtunk segíteni azokon a

A Valahol Európában egy dinamikus jelenete. Előtérben Mácsai Pál.

nézőkön, akik a „bajos” 
előadásnapokat fogták ki.

Szinte mindig a musicalek 
vonzzák a legnagyobb számú 
érdeklődőt. Erre tudatosan 
készültünk a műsorstruktú
ra megtervezésekor: hat este 
összesen 24 ezer ember néz
hette meg a Valahol Európá
ban című, fantasztikus sike
rű produkciót. A víg özvegy 
és a Carmen című zenés da
rabot is nagyon kedvelte a 
közönség, ami persze nem 
mindig egyezik a szakmai 
kritikával.

Az idei év nagy meglepe
tése Az ember tragédiája. 
Kicsit féltünk a próza újra- 
pozicionálásától, de a 80. 
születésnapunk alkalmából 
- annak a felemelő hagyo
mánynak tiszteletet adva, 
amelyet a Dóm téren ez a 
darab jelent — műsorra tűz
tük Madách Imre drámáját. 
Igen óvatosan tervezve úgy 
gondoltuk, erre a darabra a 
jegyeknek körülbelül a 60 
százalékát lehet eladni - 90 
százalékos volt rá az érdek
lődés. Ennek az az üzenete, 

hogy mégiscsak van a pró
zának létjogosultsága a 
mostani felgyorsult, urba- 
nisztikailag szennyezett vi
lágban. Az idei tapasztala
tok alapján a későbbiekben 
talán merészebben vállalko
zunk arra is, hogy prózát 
tűzzünk műsorra.

Az Újszegedi Szabadtéri 
Színpad továbbra is sokkal 
stabilabb prózajátszó hely
szín. Intimebb környezet, 
900—1000 néző előtt köny- 
nyebb a színészeknek pró
zát előadni, mint egy 

4000-es nézőtérrel szem
ben. A 2011-es szezonban 
családi musicalünk, a Po
peye érte el a legnagyobb 
sikert az újszegedi publi
kum előtt.

Rendkívül sok szempont 
szerint fogjuk újragondolni 
az értékesítési politikát. Vi
lágosan látjuk, hogy a jegy
árakon nem emelhetünk, 
mert azt nem bírná el a kö
zönség. Ajövő évadot ennek 
szellemében kell megtervez
nünk — vetítette előre az 
igazgató.

F oly tatódik 
a Met-közvetítés

Izgalmasnak ígérkezik 
a színházi szezon

A Belvárosi moziban október 
15-étől folytatódhatnak a 
HD-live operaközvetítések a 
New York-i Metropolitanből. A 
szegediek is 11 produkciót lát
hatnak így élőben korunk leg
nagyobb sztárénekeseivel.

A New York-i Metropolitan Opera 
HD-live közvetítéssorozatát 46 or
szág több ezer mozijában követhe
tik az operarajongók. A szegedi ve
títéseknek is kialakult az állandó 
törzsközönségük; olyanokat is si
került így visszacsábítani a patinás 
filmszínházba, akik már régóta 
nem jártak moziba. A következő 
szezonban is folytatódhat a vetítés
sorozat, már megkezdték a 
2011-2012-es évadra szóló, válto
zatlan árú jegyek és bérletek érté
kesítését. A jövő szezonban 11 ope
ra szerepel a kínálatban. A New 
York-i dalszínház hét új produkci
ója között egy világpremier és két

Met-prenúer is szerepel. A mozi
ban október 15-én Donizetti Anna 
Bolenájával kezdődik az operasze
zon. A népszerű, de viszonylag rit
kán játszott bel canto operában ko
runk sztárszopránja, Anna Net
rebko énekli Boleyn Anna szere
pét. Október 29-én láthatja a kö
zönség Mozart Don Giovannijának 
új bemutatóját Mariusz Kwecien
nel a címszerepben. December 
10-én Gounod Faustjának új szín
re vitele következik Jónás Kauf
mannal a főszerepben. Igazi kü
lönlegességnek ígérkezik Az elvará
zsolt sziget című barokk pasticcio 
világpremierje, amely Handel. Ra- 
meau és Vivaldi zenéjét a Shakes- 
peare-komédiákkal ötvözi. A Joyce 
DiDonato, Dávid Daniels, vala
mint Placido Domingo főszereplé
sével színre vitt produkciót január 
21-én láthatja a közönség.

James Levine, a Met legendás ze
neigazgatója vezényli Robert Lepa
ge új felfogású rendezésében a 
Ring-ciklus utolsó két darabját: 
november 5-én a Siegfriedet, feb
ruár 11-én Az istenek alkonyát. 
Deborah Voigttal, Gary Lehman
nal és Bryn Terfellel a főszerepek
ben láthatjuk a két Wagner-operát. 
Szerepel a programban Massenet 
Manonja Netrebkóval (április 7.), 
Philip Glass Gandhiról szóló mo
dern operája, a Satyagraha (no
vember 19-én), Handel Rodelindá
ja Renée Fleminggel (december 
3-án) és Verdi Ernanija (február 
25-én). A nemzetközi operavilág 
legnagyobb csillagait felvonultató 
évad április 14-én a Traviata mo
dern előadásával zárul: Natalie 
Dessay énekli Violettát és Matthew 
Polenzani Alfredót.

Több mint száz érdeklődő állt 
sorban a Szegedi Nemzeti Színház 
jegyirodája előtt, amikor augusz
tusban megkezdték a következő 
évadra szóló bérletek árusítását.

Amikor a Szegedi Nemzeti Színház 
2011-2012-es évadra szóló bérleteit 
árusítani kezdték, a kánikula ellené
re több mint százan vártak kígyózó 
sorokban, hogy hozzájuthassanak a 
bérleteikhez — és az első 300 bérletvá
sárlót megillető ajándékjegyhez.

— A 2011-2012-es évad tervezése
kor is az volt a kiindulópontunk, 
hogy a Szegedi Nemzeti Színház a vá
ros egyetlen színháza, ahol mindenki
nek adni kell valamit. Nekünk min
den nézőhöz szólnunk kell, ezért az 
előadások műfaji megoszlása - a drá
mai tagozat, az operatagozat és a ba
lettegyüttes bemutatóinak, valamint 
a gyerekeknek szóló produkcióknak 
az aránya - a korábbihoz hasonló 
marad. Az elmúlt évadokban ez jól 
kialakult, és pozitív visszajelzéseket 
kaptunk a közönség részéről - mond
ja Gyüdi Sándor karmester, a szín
ház főigazgatója, aki fontosnak tartja 
azt is: a következő évadban nem eme
li a teátrum a jegyek árát.

— A bérleteink árát úgy számítjuk 
ki, hogy a bennük található előadá
sok helyre szóló jegyárait összeadjuk, 
és ebből eleve 10 százalék kedvez
ményt adunk. Ezzel összevonódhat- 
nak további kedvezmények is, példá
id a pedagógusok, diákok és nyugdí
jasok 20 százalékos kedvezménye. Az 
a múlt évadi bérlettulajdonosunk pe
dig. aki bérlete megújításakor magá
val hoz legalább egy új bérletvásár
lót, idei bérlete árából további 10 szá
zalék kedvezményre számíthat. A 

bérletek ára csak akkor emelkedett, 
ha a bennünk foglalt előadások hely
ára a műfaj vagy a helyszín miatt 
megváltozott. A legolcsóbb kategóriá
ban azonban akkor sem nőtt a bérle
tek ára, ha az előadások összetétele 
változott, és enúatt emelkednie kellett 
volna. Az opera- és az Universi-

Neves rendezők
A kisszínházban Ács János rendezésében mutatják be a Veszedelmes 

viszonyok című Christopher Hampton-darabot. A Macskafogót Telihay 
Péter rendezésében láthatja a közönség a nagyszínházban. Az utóbbi két 
évad legsikeresebb prózai vendégrendezője, az Erdélyben élő Keresztes 
Attila a liliom és az Édes Anna után a Hedda Gablerrel tér vissza - az Ib- 
sen-dráma premierjét februárban tartják a kisszínházban. A cseh Petr 
Zelenka Hétköznapi őrületek című darabját a volt pécsi színidirektor, 
Balikó Tamás jegyzi. A táncos-koreográfusként indult Kossuth-díjas Bo- 
zsik Yvette márciusban Puccini Pillangókisasszonyát rendezi. Az évad 
zárásaként a Kossuth-díjas színész, Bezerédi Zoltán állítja színpadra 
Szép Ernő egyfelvonásosait, a Májust és a Kávécsarnokot. Bodolay Géza 
és Juronics Tamás, a teátrum két saját rendezője két-két bemutatóval je
lentkezik. Bodolay a Schiller-és a Schimmelpfennig-d arabot, Juronics a 
West Side Storyt és a Zandonai-operát állítja színpadra.

tas-bérletek ára is változatlan ma
radt, a középiskolás korosztálynak 
szánt Deák-bérletét pedig még csök
kentettük is. Megtartottuk az egyre 
népszerűbb szabadbérleti konstruk
ciót, amelyben a néző maga állíthatja 
össze, hogy milyen produkciókat sze
retne megnézni. Bérleteseink arra is 
számíthatnak, hogy az évad során 
egyre több akciót hirdetünk számuk
ra, így további előadásokra is olcsób
ban kaphatnak jegyet. Az első há
romszáz bérletvásárló nézőnk aján
dékjegyet kapott a szeptember 9-i 
Nyitány-gálára, amelyet már har
madszor rendezünk meg az évadnyitó 

napján - hangsúlyozza Gyüdi Sán
dor. Az operakínálatban éppúgy sze
repel a kevéssé ismert Zandonai-tnű, 
a Francesca da Rimini, műit az egyik 
legnagyobb sláger, a Pillangókisasz- 
szony. Ezen kívül a bicentenárium 
kapcsán bemutatják Liszt Ferenc 
egyetlen operáját, a Don Sanche-t is.

A drámai tagozat kínálatában éppúgy 
szerepelnek az olyan nagy, romanti
kus drámák, mint Schiller Haramiák 
című darabja, mint a kortárs német 
dráma világhírű fenegyerekének, Ro
land Schimmelpfennignek Nő a múlt
ból című műve. Gyermek nézőiket a 
Macskafogó című zenés színpadi rajz
filmmel és a Palacsintás királlyal sze
retnék színházbaráttá formálni. A 
balett a klasszikus témák felé fordul, 
hiszen nemcsak az egyik legismertebb 
antik drámát, az Elektrát, hanem 
Bartók művét, A fából faragott ki
rályfit is klasszikusnak nevezhetjük 
ma már.

Újdonság: 
szabadbérlet

Az öt előadásra szóló bér
letekből háromfélét kínál
nak. Újdonság a három elő
adásra szóló szabadhérlet: 
mindenki maga választhatja 
ki — akár évad közben —, 
hogy melyik közvetítésre 
szóljon. A Belvárosi mozi 
nem vállal nagy anyagi koc
kázatot a sorozattal, mert a 
bevétel arányában kell fizet
nie a jogdíjat a közvetítése
kért.ek
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Maty-éri magyar vb-mérleg: 6 arany-, 1 ezüst- és 3 bronzérem

Eredményes kvótavadászat

Női kajakosaink a dobogó és a világ tetején.

Folytatás az 1. oldalról.
Az EDF Démász-Szegedi 

VE-ből Vajda Attila (Cl 
1000 méter) aranyéremmel 
zárt, ezzel pedig a kenu 
szakág egyetlen kvótáját 
szerezte meg. Horváth Gá
bor előbb ötödikként (C2 
200 méter), majd hatodik
ként (váltó), Sík Márton pe
dig (K2 200 méter) hetedik
ként zárt.

Vajda: zseniális
Az első döntős nap volt a 
legszebb, ekkor három 
arannyal nyitott a váloga
tott. Csipes Tamara elsősé
ge (KI 1000 méter) után 
majd felrobbant a lelátó, az 
EDF Démász-Szegedi Vízis
port Egyesület olimpiai baj
nokának, Vajda Attilának 
az ezres kenus döntőjét pe
dig még a szomszédos Szer
biában, Szabadkán is hall
hatták. Ordított a pályán 
mindenki, még a biztonsági 
emberek is tapsoltak, a 
rendőrök ugráltak, minden 
szem a vizet, Vajda futamát 
nézte. Vécsi Viktor tanítvá
nya pedig a második

Kilenc hónapos verseny
zési szünet után első számú 
sakkozónk, Lékó Péter a kí
nai kikötővárosban, Ningbó
ban megrendezett csapat-vi
lágbajnokságon válogatot
tunk éltábláján remekelt. A 
szegedi nagymester igazi 
„vezérevezős” volt, vala
mennyi mérkőzésen játszva, 
veretlenségét megőrizve 5,5 
pontot szerzett a 9 partiból. 
A dobogós helyezés remé
nyét az utolsó fordulóig őriz
te együttesünk, a házigaz
dáktól elszenvedett vereség
gel végül az ötödik helyen 
végzett.

Nagy érdeklődéssel vártuk 
a csapat-világbajnokságot. 
Tíz év után harcolta ki válo
gatottunk a sakkvilág elitjé
nek viadalán való részvétel 
lehetőségét, ahol körmérkő
zéses rendszerben küzdött 
meg egymással a tíz együt
tes. A kétévente megrende
zésre kerülő sakkolimpia a 
sakkozás legnagyobb ünne

vb-aranyát nyerte szenzáci
ós versenyzéssel, egy tökéle
tesen megkomponált pályá
val, hibátlanul végrehajtott 
taktikával. Ez mindenkép
pen jó előjel a 2012-es lon
doni olimpia előtt, hiszen 
2007-ben is vb-t nyert, 
majd 2008-ban Pekingben 
meg sem állt az elsőségig.

A nap harmadik elsőségét 
a kajak női négyes ötszázon 
nyerte - Vajdához hasonló
an ez is olimpiai szám. A 
Szabó Gabriella, Kovács 
Katalin, Kozák Danuta, 
Benedek Dalma összeállítá
sú hajó nagyon magabiztos 
volt. Ezren ezen a napon 
még két bronz jutott, kenu 
négyesben (Sáfrán Mátyás, 
Sáfrán Mihály, Vasbányai 
Henrik, Németh Szabolcs) 
és kajak női párosban 
(Medveczky Erika, Sarudi 
Alíz).

Bravúrarany
A második napon 

már-már mindenki úgy gon
dolta, hogy nem szerez a 
magyar válogatott elsőséget, 
amikor férfi kajak 500 mé

Lékó ismét az elitben
pe, a csapat-világbajnokság 
már a legjobbak versenye, 
az olimpiai érmesek, a kon
tinensbajnokok vehetnek 
részt a viadalon, amelyet 
korábban négyévente ren
deztek meg, az idei évtől 
kezdve más minden máso
dik évben figyelhetjük az 
érdekes összecsapásokat.

Lékó az éltáblán vívott 
kilenc meccse közül nyolc 
találkozóján világklasszis
sal játszott. Olimpiai bajno
kok. világbajnokjelöltek 
voltak az ellenfelei.

Az ötödik fordulóban 
együttesünk a Drezdában 
ezüstérmes, Hanti-Man
szijszkban harmadik helyen 
végzett Izrael csapatát 
3,5—0,5-re győzte le, zsinór
ban harmadik meccsén dia
dalmaskodott. Lékó Péter 
második győzelmével szer
zett vezetést csapatunknak.

Sokan aggódtunk Péte
rért a hosszú kihagyás mi
att, nagyon hiányzott, hogy 
a szuperversenyek során 

ter párosban Tóth Dávid és 
Kulifai Tamás rommá verte 
a világ mezőnyét. Fábiánné 
Rozsnyói Katalin edző ta
nítványai nem várt elsőség
gel ajándékozták meg a ma
gyar tábort. Nem melléke
sen kiderült: Kati néni na
gyon érti a szakmát, hiszen 
rendre felhoz ügyes, jelen
tős felnőtt eredménnyel és 
múlttal még nem rendelkező 
fiatalokat. A bajok később 
kezdődnek, de ez már egy 
másik cikk témája lehetne. 
Ezen a napon Kozák Danu
ta 500 kajak egyesben má
sodik lett - ez is olimpiai 
érem lenne —, míg a női ke
nupáros (Takács Kincső, 
Baravics Gyöngyvér) a har
madik helyen zárt.

A zárónapon újabb két 
elsőség következett, Csipes 
Tamara okos versenyzéssel 
lett első 5000 méteren, míg 
Kovács Katalin Kozák Da
nutával az oldalán ült fel a 
világ trónjára kétszáz méte
ren párosban. Az EDF Dé
mász-Szegedi VE két sprin
tere is ekkor döntőzött — a 
kenus Horváth Gábor rög
tön két számban. Előbb C2 

nem követhettük figyelem
mel szereplését, nem druk
kolhattunk sikeréért. Meg
nyitási felkészültsége min
dig is vetekedett a legjobba- 
kéval, de az állandó bizo
nyítási vágy károsan befo
lyásolta teljesítményét. A 
világranglistán fokozatosan 
vesztett pozíciójából, a honi 
ranglistán is megelőzte őt 
Almási Zoltán. Aggódással 
vártuk első versenyét, de 
szerencsére a „sakkéhség” 

200 méteren Foltán László
val párban lett ötödik, 
majd a 4x200 méteres váltó 
tagjaként igen szoros csatá
ban végzett a hatodik he
lyen. Sík Márton számára 
az olimpiai kvóta is cél volt, 
ám azt, ha csak egyetlen 
hellyel is, de elmulasztották 
Béé Istvánnal. Jó mentek, 
de a mezőny, ahogy az egész 
200 méteres mezőny is, ret
tentően megerősödött. Erre 
mondta Horváth: draszti
kus változás szükséges itt
hon.

Parádés hangulat
A hangulat ismét parádés 

volt a vb-n, a szervezők jól 
dolgoztak, és ha nincs a né- 
methimnusz-malőr, amikor 
véletlenül — még hogy direkt, 
ahogy néhány rosszindulatú 
gondolta, írta, mondta... — 
rossz, az első versszakát ját
szották le a germánok nem
zeti dalának, amely a náci 
időszak szimbólumává vált, 
akkor csillagos ötösre érté
kelhettük volna a rendezést. 
A világ így is kalapot emelt a 
vb előtt, Szeged volt a világ 
kajak-kenu fővárosa. Túl 
vagyunk immár a harmadik 
Tisza-parti világbajnoksá
gon, de már várjuk, hogy 
mikor lesz a következő, mert 
biztosak vagyunk abban, 
hogy hamarosan újból Sze
geden randevúzik a világ.

A hazai válogatott végül 
hat arany-, egy ezüst- és há
rom bronzéremmel (az 
olimpiai számokat tekintve 
két arannyal és egy ezüst
tel), valamint 14 ötkarikás 
indulási joggal — hét férfi 
kajakos (8 a maximum), hat 
női kajakos (6) és egy kenus 
(4) — zárta a viadalt.

A további olimpiai kvótá
kat jövő májusban, a poz- 
nani világkupát megelőző 
két napban lehet majd meg
szerezni. Nagyon-nagyon 
nehéz lesz, mert van olyan 
szám, amelyben Európa 
csak egyetlen kvalifikációt 
szerezhet.

meghozta a várt eredményt. 
Jóval könnyebben játszott, 
mint a kevésbé sikeres utol
só tornáin. Teljesítményé
nek az ún. performan- 
ce-pontszáma 2803 (2717-es 
Elő-pontszáma mellett ilyen 
nagyszerű az eredménye), 
plusz 10,7 Elő-pontot is 
gyűjtött, amivel visszasze
rezte az őt megillető első he
lyet a honi rangsorban. 
Családon belül duplán volt 
ok az örömre, hiszen Péter 
apósa, Arshak Petroszjan 
volt a kapitánya a világbaj
noki címet szerzett örmény 
válogatottnak.

Csak mentálisan is felké
szült sakkozó képes a ki
egyenlített erőviszonyok 
mellett egészséges kockázat
vállalással győzni. Kitűnő 
elemzésekkel, remek ötle
tekkel, gondos felkészülés
sel Lékó Péter Ningbóban 
parádés visszatéréssel bizo
nyította, hogy a sakkvilág 
elitjéhez tartozik.

Verőci Zsuzsa

Gyengélkedő rajt, 
jobb folytatás?

Vereséggel kezdte a labdarúgó NB II Keleti csoportját 
az újonnan alakult Szeged 2011 csapata: Szolnokon egy 
gyatra első, majd egy jobb második félidő után 2—1-re ki
kapott a Kolozsvári János, Takács László edződuó vezet
te együttes.

Örülhetnek Szeged futballt 
szerető polgárai: 2005 után 
újra van NB Il-es csapata 
Csongrád megyeszékhelyé
nek. A hírt még június végén 
sajtótájékoztatón jelentették 
be a szegedi városházán.

— Szeged városában több 
mint egy évtizede nincs minő
ségi futball, a csapatok csak 
és kizárólag önkormányzati 
forrástámogatásból tartották 
fenn magukat. Tizenkét foci
csapatra több mint 62,5 mil
lió forintot fordít a város, 
még sincs minőségi foci — 
mondta Botka László polgár
mester, aki ehnondta, most 
megteremtődött a lehetőség 
arra, hogy az NB II-ben in
dulhasson szegedi focicsapat, 
amelyet a város is segíthet 
negyvenmillió forinttal — ha a 
közgyűlés majd megszavazza.

Es vajon hogyan? Erről az 
egykori játékvezető asszisz
tens, korábbi MLSZ-elnök, 
Bozóky Imre számolt be.

— Bízom abban, hogy si
kerül visszahozni azt a va
rázslatos légkört Szegedre, 
amelyet a labdarúgás jelent. 
Sajnos manapság ezt a va
rázst sok helyen átvette a 
gyűlölet, az acsarkodás. Ha 
két egyesület fuzionál, ak
kor a versenyzési jogok 
egyesülnek, és mind a két 
jogon indulhatnak a csapa
tok. A Makó FC és a kis
kundorozsmai klub egye
sült, az NB Il-es jog Szeged
re került, így a Makó helyén 
indulhat a szegedi csapat, 
míg a Maros-parti városban 
NB III-as csapat lesz — is
mertette a helyzetet Bo
zóky, az 1994-es világbajno
ki döntő egyik partjelzője.

A csapatszervezés gyor
san elkezdődött, előbb az 
egykori ferencvárosi labda

Batik Bence (fehérben) Szolnokon küzdött a labdáért.

Hírek a városról, a polgármesterről még:
www.szeged.hu;www.szegedvaros.hu; 

a Facebookon: Dr. Botka László

rúgót, a gyulai Grosics-aka- 
démián dolgozó Takács 
Lászlót nevezték ki edző
nek, majd érkezett az NB 
Il-es induláshoz szükséges 
licenccel rendelkező makói 
tréner, Kolozsvári János is. 
Ök ketten kapták azt a fel
adatot, hogy alakítsanak ki 
egy olyan keretet, amely eb
ben az idényben az NB II 
Keleti csoportjában biztos 
bennmaradó lesz. A keret 
szervezésekor szóba kerül
tek szegedi származású játé
kosok is (pl. Makra, Szél
pál, Bali), végül egyikük 
sem kötelezte el magát Sze
gedre. Jöttek viszont bőven 
labdarúgók a Limának be
cézett edzővel Makóról, így 
Czirbus, Tóth I., Magyar, 
Podonyi, Puskás, illetve a 
keret nagy’ részét a KI
TE-Szeged NB Ill-ban má
sodik együttese alkotja. A 
felkészülés közepette Gyu
lán európai körülmények 
között edzhetett a gárda, 
majd Kiskundorozsmán és a 
szegedi Felső Tisza-parti 
stadionban készült.

Mivel a pályahitelesítő bi
zottság nem találta alkal
masnak a Szeol-pályát mér
kőzés lebonyolítására, így a 
kiskundorozsmai létesít
ményt használhatja majd a 
hazai meccsek rendezésére 
a gárda - ha ott is elvégzik 
azokat a 8—10 millió forint
ba kerülő felújításokat, 
amelyek szükségesek. Addig 
pedig — várhatóan szeptem
ber 17-éig, a Kazincbarcika 
elleni mérkőzésig — idegen
ben lép pályára az együttes. 
Az első meccs rosszul sike
rült: Szolnokon egy gyenge 
első negyedóra után 2-1-re 
kikapott, pedig a hajrában 
egyenlíthetett volna.
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